
PROTOKÓŁ NR XII/20 

sesji Rady Gminy Turośl odbytej w dniu 3 września 2020 roku  

w sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy Turośl. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 14
00 

, a zakończono o godz. 15
05 

.
 
 

 

Obradom przewodniczył Pan Sławomir Milewski - Przewodniczący Rady. 

 

Protokołowała Pani Monika Pupek - podinspektor Urzędu Gminy. 

 

Obecni: 

1. Radni /15 osób/ - wg załączonej listy obecności 

2. Osoby zaproszone /2osoby/ - wg załączonej listy obecności 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Piotr Niedbała - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy 

 

Przebieg posiedzenia: 

 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Pan Sławomir Milewski otworzył XII sesję Rady Gminy. 

Powitał przybyłych na sesję radnych i pozostałe osoby uczestniczące w obradach sesji.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w obradach sesji 

bierze udział 15 radnych, a więc obrady są prawomocne. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że na podstawie rozporządzenia Ministra Zdrowia z 

dnia 13 marca 2020 r. w sprawie ogłoszenia na obszarze Rzeczypospolitej Polskiej stanu 

zagrożenia epidemiologicznego, w związku z epidemią koronawirusa i jego realnym 

zagrożeniem dla naszego społeczeństwa, kierując się odpowiedzialnością i dbałością o 

zdrowie naszych mieszkańców w sesji będą brali udział tylko Radni Rady Gminy Turośl oraz 

osoby niezbędne do przeprowadzenia obrad.  

 

Ad.2.   

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. 

 

Porządek Obrad: 

 

1. Otwarcie XII sesji Rady Gminy Turośl. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XI sesji Rady Gminy. 

4. Przedstawienie przez Wójta informacji z bieżącej działalności między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Turośl na lata 2017-2025. 
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6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliw w Gminie Turośl w 

roku szkolnym 2020/2021. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Turośl. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Turośl. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 

położonych na terenie Gminy Turośl.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  

12. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Turośl, informacji o 

kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej oraz informacji o przebiegu 

wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I półrocze 2020 r.   

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Turośl na 

lata 2020-2026. 

15. Interpelacje i wnioski radnych. 

16. Zamknięcie obrad XII sesji Rady Gminy Turośl. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 27 sierpnia 2020 r. wpłynął do niego 

wniosek Wójta Gminy Turośl o rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt 6a  - „Podjęcie 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Turośl a 

Gminą Łyse w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z terenu Gminy Turośl 

transportu do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Czarni”. 

 

Wójt Gminy uzasadniając swój wniosek poinformował radnych, że ponieważ dwoje uczniów 

niepełnosprawnych zamieszkujących na terenie Gminy Turośl uczęszcza do Specjalnego 

Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Czarni, zgodnie z ustawą Prawo Oświatowe 

obowiązkiem gminy jest zapewnienie uczniom niepełnosprawnym bezpłatnego transportu i 

opieki do takiego ośrodka. Gmina Łyse organizuje dowóz uczniów ze swojego terenu do w/w 

ośrodka na podstawie umowy z przewoźnikiem i wyraża zgodę aby z tego dowozu korzystali 

uczniowie z terenu naszej gminy. Zasadne jest zatem aby korzystać z takiej możliwości. 

Sformalizowanie tego wymaga zawarcia porozumienia międzygminnego a zawarcie takiego 

porozumienia wymaga natomiast zgody Rady Gminy. Ponieważ Gmina Łyse zgodę taką 

wyraziła w dniu 27 sierpnia nie było możliwości wcześniej wprowadzić ją do porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie zmiany porządku obrad sesji poprzez 

wprowadzenie do porządku pkt „6a”. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” zmianą porządku obrad, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że do przedstawionego porządku obrad sesji został 

wprowadzony pkt. „6a”. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

 

Ad.3. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół XI sesji odbytej w dniu  

23 czerwca 2020 roku sporządzony został zgodnie z jej przebiegiem. Przewodniczący 

wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytania, ponieważ wyłożony był do wglądu 

radnych oraz zamieszczony na stronie BIP Urzędu Gminy Turośl. Radni przychylili się do 

wniosku Przewodniczącego, przyjmując protokół z poprzedniej sesji bez odczytania.  

15 radnych obecnych na sesji głosowało następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” przyjęciem protokołu, 

- nikt nie był „przeciw”, 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie.  

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

                                                                                                                 

Ad.4. 

Wójt Gminy przedstawił informację z bieżącej działalności między sesjami, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad.5. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego aktualizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Turośl na lata 2017-2025. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/86/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.6.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego określenia średniej ceny jednostki paliw w Gminie Turośl w roku 

szkolnym 2020-2021.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/87/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.6a.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego wyrażenie zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Turośl a 

Gminą Łyse w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym z terenu Gminy Turośl 

transportu do Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Czarni.   

 

Pan Andrzej Paliwoda – Kierownik ZOS – stwierdził, że Wójt Gminy w uzasadnieniu do 

wprowadzenia do porządku obrad przedstawianej uchwały już wszystko zawarł i powiedział.   

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/88/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Turośl.   

Pan Wojciech Sutkowski – radny wsi Turośl – zapytał w sprawie zużytych opon, czy 

odbieranie dotyczy tylko opon samochodowych, czy mogą też być rolnicze.  

 

 Pani Monika Pupek – podinspektor UG – odpowiedziała, że odbiór dotyczy tylko opon 

samochodowych z pojazdów o dopuszczalnej masie do 3,5 ton. 
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Skarbnik Gminy – dodał, że opony rolnicze tak jaki i folia po sianokiszonkach są odpadami 

z działalności rolniczej także nie mogą wchodzić do systemu gospodarki odpadami 

komunalnymi. 

 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/89/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

/Opinia sanitarna nr 4.HŚ-K.2020 w załączeniu do protokołu/ 

 

Ad.8.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty.   

 

Pan Paweł Pupek – radny wsi Pupki, Samule – stwierdził, że uchwała taka była 

podejmowana niedawno. 

 

Pani Monika Pupek  - podinspektor UG – odpowiedziała, że w tej uchwale stawka za odpady 

komunalne nie uległa zmianie, wprowadzona została tylko stawka ryczałtowa opłaty od 

domków letniskowych i innych nieruchomości przeznaczonych na cele rekreacyjno-

wypoczynkowe. Zapisy uchwały są dostosowane do wymogów ustawowych.    

 

Pan Wojciech Sutkowski – radny wsi Turośl – zapytał, czy takie nieruchomości będą miały 

jedną płatność na rok. 

 

Pani Monika Pupek – podinspektor UG – odpowiedziała, że wprowadzona stawka jest 

stawką roczną bez względu na długość korzystania a opłata będzie do 15 grudnia danego roku 

za dany rok.  

 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 
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- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/90/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.9.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi przez właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Turośl.   

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/91/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.10.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie 

Gminy Turośl.   

 

Pan Wojciech Sutkowski – radny wsi Turośl – zapytał, czy ten nowy wzór deklaracji 

wprowadzamy w związku z domkami letniskowymi i czy dotychczasowe deklaracje są 

ważne. 

 

Pani Monika Pupek – podinspektor UG – odpowiedziała, że nowy wzór deklaracji 

rzeczywiście wprowadzany jest w związku z wprowadzoną opłatą ryczałtową od domków 

letniskowych. Uchwalony wejdzie w życie po upływie czternastu dni od dnia opublikowania 

w Dzienniku Urzędowym Województwa Podlaskiego, natomiast stary wtedy utraci moc 

prawną. Mieszkańcy nie muszą składać nowych deklaracji.   

 

Radni nie podjęli już dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.   

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 
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- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/92/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.11.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawianego 

tematu dotyczącego określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/93/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.12 

Pan Mirosław Potaś – Skarbnik Gminy - poinformował, że Zarządzeniem Nr 134/20 

Wójta Gminy Turośl z dnia 17 sierpnia 2020 roku została przyjęta informacja o przebiegu 

wykonania budżetu Gminy Turośl, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej oraz informacja o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 

instytucji kultury za I półrocze 2020 r. Informacja ta została  w terminie przekazana Radzie 

Gminy Turośl oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku, która to uchwałą 

Składu Orzekającego RIO nr II-00320-52/20 z dnia 31 sierpnia 2020 roku została pozytywnie 

zaopiniowania.  

/Opinia RIO w załączeniu do protokołu/   

Następnie Skarbnik Gminy przedstawił informacje z wykonania budżetu gminy za I 

półrocze 2020 r. Budżet Gminy na 2020 rok został uchwalony 30 grudnia 2019 roku uchwałą 

Rady Gminy Turośl Nr VIII/62/19 i wynosił po stronie dochodów 29.131.124,53 zł a po 

stronie wydatków 32.658.433,46 zł. Deficyt budżetu w wysokości 3.527.508,93 zostanie 

pokryty przychodami z wolnych środków w wysokości 1.304.512,00 oraz kredytu 

długoterminowego w kwocie 2.222.996,93 zł. Zaplanowano przychody budżetu w kwocie 

5.148.508,93 zł oraz rozchody budżetu w kwocie 1.621.000,00 zł.  
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Podsumowując wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2020 roku Skarbnik stwierdził, że 

realizowany był on prawidłowo. Planowane dochody zostały zrealizowane w 55% a wydatki 

w 41%. Pomimo osiągnięcia 50% wykonania planu dochodów, to w niektórych działach nie 

zostały one całkowicie zrealizowane lub poniżej 50%. Wiąże się to z faktem, iż zaplanowane 

dochody majątkowe dotyczą planowanych lub realizowanych inwestycji, na które dotacje 

wpłyną po zakończonym procesie realizacji inwestycji i ich odbiorze. Planowane wydatki w 

wielu działach zostały zrealizowane w niewielkim stopniu, ale jest to związane z procesem 

inwestycyjnym, który trwa na przełomie I i II półrocza i wówczas następują płatności.  

 

Następnie zabrał głos Wójt Gminy, który poinformował, że w I półroczu 2020 roku 

wykonano systemem gospodarczym następujące prace przy remoncie budynku Hydroforni w 

Turośli. Ponadto była dokonana naprawa dróg asfaltowych poprzez uzupełnienie dziur i wyrw 

po sezonie zimowym, naprawa dróg gminnych żwirowych poprzez równanie koryt dróg oraz 

równanie nawiezionego żwiru i żużlu, obkaszanie poboczy przy drogach gminnych oraz prace 

porządkowe na święta okolicznościowe w miejscowości gminnej Turośl. Naprawiono drogi 

gminne żwirowe poprzez równanie koryt dróg oraz równanie nawiezionego żwiru i żużlu. 

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego tematu. 

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                 

 

Ad.13. 

Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy - poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów o kwotę 253.152,00 zł. w tym dochody bieżące o kwotę 203.152,00 zł oraz 

dochody majątkowe 50.000,00 zł. Zwiększenie planu dochodów bieżących dotyczy opłat za 

wodę i nieczystości płynnych – 20.000,00 zł za przyłącza wodociągowe i zwrot podatku VAT 

65.790,00 zł, refundacji z Powiatowego Urzędu Pracy z tytułu zatrudnienia pracowników w 

ramach prac interwencyjnych i publicznych 41.114,00 zł, z opłat za zajęcie pasa drogowego 

3.000,00 zł, z tytułu zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu wyposażenie w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji 

podstawy programowej z przedmiotów przyrodniczych dla Szkoły Podstawowej w Lemanie  - 

33.946,00 zł, przyznanej dotacji z Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w Białymstoku na 

dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów – 

15.898,00 zł, przyznanego dofinansowania z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej w Białymstoku na usuwanie wyrobów zawierających azbest  - 9.194,00 

zł oraz pozostałe dochody bieżące 14.210,00 zł. Zwiększenie planów dochodów majątkowych 

w wysokości 50.000,00 zł dotyczy planowanego zaangażowania środków Funduszu Dróg 

Samorządowych na realizację zadania pn. „Rozbudowa drogi gminnej Nr 170517B Łacha-

Łacha w km 0+000 – 1+855”. 

Dodał też, że zwiększa się plan wydatków o kwotę 255.152,00 zł i zmniejsza o kwotę 

2.000,00 zł. Zwiększenie planu wydatków dotyczy:  

- Rozbudowa stacji wodociągowej w miejscowości Turośl oraz budowa sieci 

wodociągowej i kanalizacyjnej wraz z przyłączami w miejscowości Turośl i Potasie – 

40.000,00 zł 
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- Rozbudowa drogi gminnej Nr 170517B Łacha-Łacha w km 0+000 – 1+855 – 

100.00,00 zł 

- Przebudowa i rozbudowa drogi gminnej Nr 170528B relacji Krusza – Charubin w 

km. 5+500 – 6+630 – 50.000,00 zł 

- zakup wyposażenia w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy 

programowej z przedmiotów przyrodniczych dla Szkoły Podstawowej w Lemanie – 

33.9469,00 zł 

- Dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów – 15.868,00 zł 

- Na usuwanie wyrobów zawierających azbest – 9.194,00 zł 

- Pozostałe zwiększenia  - 6.114,00 zł 

Zmniejszenie planu wydatków w kwocie 2.000,00 zł są wynikiem prowadzonej 

analizy wydatków zrealizowanych i potrzebą zabezpieczenia środków na zwiększone 

planowane wydatki. 

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 

tematu.  

 

Pan Roman Gwiazda – radny wsi Nowa Ruda – stwierdził, że jest jednak zapis, że w razie 

realizacji budowy drogi w Łasze konieczny będzie kredyt.   

 

Skarbnik Gminy – odpowiedział, że jest zapis, że na chwilę obecną nie jest planowane 

zaciągnięcie kredytu i liczymy na to że to zadanie będzie realizowane bez angażowanie 

środków z kredytu. Ostatecznie realizowanie tego zadania będzie zleżało od wyniku budżetu i 

sytuacji finansowej gminy na koniec 2020 r.  

 

Pani Mariola Zajk – radna wsi Zimna – stwierdziła, że 50 % środków własnych dołożyć do 

drogi w Łasze to jest dużo.  

 

Skarbnik Gminy – stwierdził, że ostateczna decyzja wprowadzenia tego zadania do budżetu 

należy do państwa radnych. 

 

Pan Krzysztof Kozłowski – radny wsi Cieloszka – czy taką decyzję muszą radni podjąć 

dzisiaj. 

 

Skarbnik Gminy – poinformował, ze jeśli zadanie nie zostanie wprowadzone zatrzymana 

będzie cała procedura realizacji zadania a otrzymane środki z dofinansowania zostaną 

zwrócone. Jeśli to zadanie nie zostanie wprowadzone do budżetu nie możemy też ogłosić 

przetargu. Mamy też termin do 31 października na przedłożenie dokumentów Wojewodzie.  

 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że planowany był także zakup autobusu szkolnego.  

 

Wójt Gminy – dodał, że jest dobrej myśli i liczy na to, że ostatecznie po przetargu z 

własnych środków nie będziemy wiele dokładać. Z rozmów jakie przeprowadza wynika, że 

jest to dobry czas na przeprowadzenie przetargu. Pracownicy byli też w terenie aby rozeznać 
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się w sprawie  używanego autobusu. Dodał, że ma nadzieję, że oba zadania uda się jednak 

zrealizować. 

 

Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy w obradach. 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 13 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- 2 radnych „wstrzymało się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/94/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.14. 

Pan Mirosław Potaś - Skarbnik Gminy - poinformował, że zmiana Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Turośl na lata 2020-2026 spowodowana jest potrzebą jej 

dostosowania do wartości planowanych dochodów i wydatków roku bieżącego oraz 

wprowadzenie do przedsięwzięć nowego zadania inwestycyjnego. Wspomniał, że obie 

uchwały budżetowe są ze sobą powiązane.  

Skarbnik dodał, że obecnie planowane dochody są w kwocie 31.535.927,27 zł, 

natomiast wydatki w wysokości 35.085.490,95 zł.  

W stosunku do poprzedniej uchwały wprowadzono do Przedsięwzięć zadanie pn. 

„Rozbudowa drogi  gminnej Nr 170517B Łacha – Łacha w km 0+000 – 1+855”. Na zadanie 

to zostały przekazane nam środki w kwocie 1.581.023,82 zł (50% kosztów kwalifikowalnych 

zadania). Zadanie planowane jest do realizacji w latach 2020-2021. W roku bieżącym poza 

dokumentacją projektową i kosztami geodezyjnymi planowane są tylko wydatki w wysokości 

100.000,00 zł. 

Wydatki roku 2021 planuje się ponieść z wolnych środków powstałych wskutek 

niewykorzystania w roku 2020 otrzymanych środków z Funduszu Dróg Samorządowych oraz 

Funduszu Inwestycji Samorządowych Źródło finansowania zadania będzie zależało od 

wyniku budżetu i sytuacji finansowej gminy na koniec 2020 r. W przypadku niższych 

dochodów roku bieżącego i wygenerowania mniejszych wolnych środków, na udział własny 

na to zadanie będziemy musieli zaciągnąć kredyt. Jednak na chwilę obecną tego nie 

planujemy. 

Na dzień dzisiejszy jesteśmy na etapie składania wniosku o pozwolenie na budowę i 

przygotowywania postępowania przetargowego. Całość prac związanych z wyłonieniem 

wykonawcy i dostarczeniem dokumentów do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego w  

Białymstoku celem podpisania zadania musi się zamknąć w terminie do 30 października 2020 

roku.  
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy wnoszą jakieś uwagi do przedstawionego 

tematu.  

 

Radni nie podjęli dyskusji w tym temacie, nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań.                                                                                       

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Na ogólną liczbę 15 radych obecnych na sesji w głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy 

głosowali następująco: 

- 15 radnych głosowało „za” podjęciem uchwały, 

- nikt nie był „przeciw” , 

- nikt nie „wstrzymał się od głosu”. 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

/imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu/ 

/Uchwała nr XII/95/20 Rady Gminy Turośl stanowi załącznik do niniejszego protokołu/ 

 

Ad.15. 

 

Głos zabrał Pan Karol Pieloszczyk – Wicestarosta kolneński – dziękując za zaproszenie na 

sesję. Wicestarosta przekazał informacje radnym oraz Wójtowi dotyczące inwestycji i zadań 

powiatu realizowanych na terenu naszej gminy oraz na terenie powiatu tj.: 

 Inwestycji drogowych: 

- rozstrzygnięty został przetarg na remont drogi w miejscowości Wanacja o długości 1,45 

km i szerokości 4 m – na kwotę - . 821.776,36 

- planowany remont odcinka drogi do 1 km w Łasze gdzie zniwelowany będzie 

niebezpieczny zakręt – na kwotę – 838.838,60  

Inwestycje zrealizowane będą 100% ze środków własnych powiatu. Dodał, że będzie 

starał się  o wsparcie finansowe na kolejne inwestycje dotyczące budowy dróg w ramach 

współpracy powiatu z gminą.  

- w drodze Ksebki – Nowa Ruda uzupełniane są pobocza i obecnie prace są już na 

finiszu. 

- planowana jest naprawa poboczy drogi Ptaki – Kozioł – Wincenta.  

Wicestarosta dodał, ze wszystkie prace na drogach służą zapewnieniu bezpieczeństwa 

mieszkańcom i osób z nich korzystających.  

 II edycja programu dotyczącego kursów szkoleniowych, językowych, komputerowych 

aby podnieść kwalifikacje zawodowe. Wicestarosta serdecznie zachęca do brania w 

nich udziały i przekazania informacji mieszkańcom.  

 Zabezpieczeniu szkół w celu poprawy warunków sanitarnych (Liceum 

Ogólnokształcące, Zespoły Obsługi Szkół). 

 Planowany remont przychodni w Kolnie (przy budynku Prokuratury) w celu 

zapewnienia bezpieczeństwa i zapewnienia standardów poprzez między innymi windę, 

podjazdy dla niepełnosprawnych.  

 Planowany remont parkingu przy Szpitalu Ogólnym w Kolonie od strony Biedronki. 
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 Na zakończenie Wicestarosta dodał, że zaprasza mieszkańców i radny jeśli mają jakieś 

problemy do siebie.   

 

Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy mają jeszcze jakieś pytania. 

 

Pan Roman Gwiazda – radny wsi Nowa Ruda – zapytał, czy zakupiony rębak pracuje, 

ponieważ w drodze koło p. Malczyk w samym zakręcie jest bardzo niebezpiecznie z powodu 

krzaków oraz zgłosił dziurę na poboczu przy drodze do p. Szablak, ponieważ nie została 

jeszcze uzupełniona.  

 

Wójt Gminy – odpowiedział, że trzy tygodnie ciągnik był w kapitalnym remoncie ale od 

poniedziałku pracownicy zaczną prace i ruszą na drogi.   

 

Pan Zbigniew Saciłowski – radny wsi Łacha – poprosił wycięcie krzaków przy drodze na 

Czaki, gdzie są same zakręty i jest bardzo niebezpiecznie.    

 

Pan Jarosław Cichy – radny wsi Popiołki, Szablaki – zapytał na jakim etapie są prace 

związane z inwestycją przebudowy mostu na Rybnicy w miejscowości Popiołki, ponieważ 

sytuacja jest tragiczna. Zostały ustawione tam znaki drogowe ale mieszkańcy się skarżą na 

potężny uskok w mostku.  

 

Pan Dariusz Lemański – radny wsi Leman – poprosił o naprawę chodnika przy szkole w 

Lemanie na skrzyżowaniu drogi do cmentarza.  

 

Pani Mariola Zajk – radna wsi Zimna – poprosiła o wycinkę krzaków w miejscowości 

Zimna. 

 

Wójt Gminy – odpowiedział, że, jeśli chodzi o mostek trwają prace nad przygotowywaniem 

dokumentacji, a w związku z pandemią wszystko trwa długo. Na chwilę obecną ustawione 

zostały znaki ograniczenia tonażu i prędkości, których mieszkańcy powinni przestrzegać aby 

jechać bezpiecznie i nie uszkodzić pojazdu. 

 

Pani Iwona Małż – radna wsi Ksebki – zapytała, czy jest dostępny w gminie żwir bo 

należałoby uzupełnić pobocza w Ksebkach.   

 

Wójt Gminy – odpowiedział, że zostało może ok. 15 kursów ale to na najpilniejsze potrzeby  

 

Pan Krzysztof Kozłowski – radny wsi Cieloszka – zapytał, czy można zakupić do szkół 

bezdotykowe stacje do dezynfekcji rąk, chociaż na wejście do szkoły gdzie przebywa 

najwięcej osób.  

 

Wójt Gminy – odpowiedział, że dyrektorzy nie zgłaszali takiej propozycji, poza tym płyny 

do dezynfekcji rąk w szkole nie stoją tylko w jednym miejscu. Dodał, że będzie rozmawiał w 

tej sprawie z dyrektorami szkół.  
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 Ad.16. 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował radnym za udział 

w XII sesji. Poinformował również, że protokół sesji będzie wyłożony do wglądu w pokoju  

Nr 8 Urzędu Gminy do momentu otwarcia następnej sesji. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołowała: 

Monika Pupek                                        


